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XXXII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 28 listopada 2016 roku w sali konferencyjnej 
Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono o 
godz. 1410.  

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański dokonał otwarcia XXXII Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 
 
 Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

Nieobecni radni:  
Aneta Rychlik, Robert Kowalewski 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej w Iławie 
 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś 

zabrać głos. Po czym odczytał list z dnia 21.11.2016 roku ( data wpływu 28.11.2016r) w sprawie skargi 
na Bezczynność Urzędu Miasta Iławy, dotyczący naruszeń praw z zakresu ochrony środowiska 
wymagających nagłej interwencji w celu przerwania dewastacji środowiska naturalnego. 

Wyżej wymienione pismo stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zaproponował zdjęcie z porządku obrad uchwały w 

sprawie „rozpatrzenia zarzutów zawartych w skardze na bezczynność Burmistrza Miasta Iławy”  i 
skierowanie do ponownego rozpatrzenia, zgodnie z sugestią Pani Radcy Janiny Drzystek, do Pana 
Burmistrza Miasta Iławy.  

  
 Radca Prawny Janina Drzystek: powiedziała że z treści skargi, która  wpłynęła do Biura Rady 

Miejskiej, można było wysnuć domniemanie, że dotyczy ona, m.in. bezczynności Burmistrza Miasta 
Iławy, stąd została ona skierowana na ubiegłe posiedzenie Rady Miejskiej w Iławie. Tymczasem z 
pisma, które Biuro Rady Miejskiej dzisiaj otrzymało, wynika, że skarżący wycofali się ze skargi na 
bezczynność burmistrza, konkretyzując jednocześnie, że dotyczy ona jedynie, ewentualnie 
bezczynności pracowników Urzędu Miasta, dlatego zaproponowała wycofanie punktu w sprawie skargi 
na bezczynność Burmistrza Miasta Iławy z porządku posiedzenia.  
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Burmistrz Miasta Adam Żyliński nie chciał polemizować z panią mecenas, ale chciał, by sprawa 
została doprowadzona do końca oraz o przyjęcie stosownej uchwały. Burmistrz przyznał, że nie zna 
takiej konstrukcji prawnej, która by mogła rozstrzygać takie problemy. Poprosił radnych, by dokończyć 
tę sprawę. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański zaproponował dwa wyjścia: albo po 

zbadaniu skargi przez Komisję Rewizyjną odrzucić ją uchwałą, ale skoro państwo skarżący są 
niezadowoleni to i tak sprawa zostanie ponownie uruchomiona, a pismo trzeba będzie przekazać Panu 
Burmistrzowi zgodnie z właściwościami. 

 
Radny Ryszard Kabat zgodził się z panią radczynią, że skoro państwo skarżący wycofali swój 

wniosek, to nie ma sensu go rozpatrywać, tylko trzeba przekazać go burmistrzowi. Skargę na 
bezczynność pracowników urzędu rozpatruje burmistrz, a nie Rada Miejska.   

 
Poddana pod głosowanie jawne propozycja zdjęcia z porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia zarzutów zawartych w skardze na bezczynność Burmistrza Miasta Iławy została 
przyjęte pozytywnie przy 15 głosach „za” i 2 „ przeciw” i 2 „wstrzymujących się”. 

 
 
Porządek obrad uwzględniający przegłosowaną zmianę przyjęto pozytywnie przy 18 głosach „ 

za” i 1 „ wstrzymującym” w brzmieniu: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Ustalenie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta o analizie złożonych 

oświadczeń majątkowych 
5. Projekty uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2016-2029 
b) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2016 rok. 
c) zmieniająca uchwałę sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie miasta Iławy 
d) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków dla miasta Iławy 
e) Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017 
f) Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania Narkomani na 2017 rok 
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 
7. Interpelacje i zapytania radnych 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
9. Wnioski mieszkańców Iławy 
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10. Komunikaty i oświadczenia 
11. Zamknięcie obrad XXXII Sesji 

 
 
 
 Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z XXXI Sesji Rady 
Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 
protokołu, w związku z czym protokół uważa się za przyjęty.  

 
 
 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta o analizie złożonych 
oświadczeń majątkowych  

 
Przedmiotowy temat przedstawiła Zastępca Burmistrz Mariola Zdrojewska, która powiedziała, że 

22 osoby zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych (2 zastępców burmistrza, skarbnik, 15 
kierowników jednostek, 3 prezesów spółek i jedna osoba z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
która wydaje decyzje w imieniu Burmistrza) złożyły swoje oświadczenia majątkowe w terminie. Zaś w 
złożonych oświadczeniach nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. 

  
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański na podstawie art. 24 ust. 4 Ustawy o 

samorządzie gminnym dokonał analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Iławie 
złożonych do 30 kwietnia na dzień 31 grudnia 2015 roku. Zobowiązanych 20 radnych złożyło w terminie 
swoje oświadczenia majątkowe. Nie zachodzi podejrzenie, żeby w którymkolwiek z oświadczeń 
poświadczono nieprawdę lub coś zatajono. Oświadczenia majątkowe zostały wypełnione prawidłowo 
pod względem merytorycznym, tj. zgodnie z oświadczeniami podatkowymi, oraz pod względem 
formalnym, oprócz jednostkowych błędów. W myśl ustawy o samorządzie gminnym oświadczenia te 
zostały przekazane do Urzędu Skarbowego w Iławie celem dokonania analizy, a oświadczenie 
Przewodniczącego Rady zostało przekazane osobiście do wojewody warmińsko-mazurskiego. Dnia 28 
października 2016 roku Naczelnik Urzędu Skarbowego przekazał informację na temat złożonych 
oświadczeń majątkowych, wskazując na nieprawidłowości w 12 z nich: w 5 przypadkach nie wskazano 
dochodu z diety radnego, nie wykazano dochodu z innych źródeł, błędnie wskazano dochody z tytułu 
stosunku pracy lub emerytury lub zaistniała niezgodność z przedłożonymi zeznaniami PIT, nie wpisano 
roku produkcji samochodu i powierzchni lokalu, nie wykazano tytułu prawnego posiadanych 
nieruchomości, wykazano nawet mienie z 2016 roku. Radni, w których oświadczeniach stwierdzono 
nieścisłości byli zobowiązani do złożenia odpowiedniej korekty, która zostanie przekazana do Urzędu 
Skarbowego. Wszystkie oświadczenia przekazano do publikacji w Biurze Informacji Publicznej. 
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Poddana pod głosowanie jawne „Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza 

Miasta o analizie złożonych oświadczeń majątkowych” została przyjęta pozytywnie jednogłośnie. 
 
 
 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
  a) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2016-29 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
 
Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

zmian w wieloletniej prognozie finansowej 
miasta na lata 2016-29 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 
Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 
 Rada Miejska w obecności 19 radnych - przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2016-29 
 

Uchwała Nr XXXII/277 /16 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 
2016-29 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
 
 

b) zmian w budżecie miasta na 2016 rok 
 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 
omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 
Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

zmian w budżecie miasta na 2016 rok 
Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie 

jednogłośnie 

 
Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 
Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach „za” podjęła uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie miasta na 2016 rok. 
 

Uchwała Nr XXXII/278 /16 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2016 rok stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

 
 
 
 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Iławy 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 
omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 
 
Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

uchwalenia regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Iławy 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie        
5 - za 
1 - przeciw 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

 
Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
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Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę, zmieniającą 
uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Iławy 

 
Uchwała XXXII/279/16 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie miasta Iławy stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 

d) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków dla miasta Iławy 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 
omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 
 
Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków dla miasta Iławy 
 

Pozytywnie  
5- za 

1- przeciw 
1-wstrzymujący 

Pozytywnie       
5 - za 
1 - przeciw 

Pozytywnie   
    6 -za 

1-wstrzymujący 

 
Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 
Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 15 głosach ,,za”, 2 głosach „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę, zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla miasta Iławy. 
 

 
Uchwała XXXII/280/16 zmieniająca uchwałę w sprawie u zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla miasta Iławy stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 
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e) Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 
omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 
 
Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 
Rocznego Programu Współpracy Miasta 

Iławy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2017 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

 
Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 
Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie Rocznego 

Programu Współpracy Miasta Iławy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017. 
 

 
Uchwała XXXII/281/16 w sprawie Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
 
 

f) Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz przeciwdziałania Narkomani na 2017 rok 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
 
Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRIAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  
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Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz przeciwdziałania Narkomani na 2017 rok 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

 
Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 
Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomani 
na 2017 rok 

 
 

Uchwała XXXII/282/16 w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomani na 2017 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1230 zarządził 15 minut przerwy.  
 
 
 
Ad.6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 
 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
 
 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 
 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie 
wpłynęły pisemne interpelacje. 

 
Radna Elżbieta Prasek zapytała burmistrza o działalność Młodzieżowej Rady Miasta. Zapytała 

także do kogo należy murek na ul. Ostródzkiej, od strony wjazdu na cmentarz na rondzie. Na kaflach 
tego murku znajduje się, chyba od roku, rzucający się w oczy napis na temat nielubianego pana. Kto to 
powinien zlikwidować? Jest to na drodze tranzytowej Iławy. 

 
Radna Anna Zakrzewska zapytała się, czy do Iławy dotarły kontenery, a jeśli tak, to w jakiej liczbie, 

gdzie są składowane oraz ile kosztowały, a także jakie dodatkowe koszty muszą zostać poniesione w 
związku z podłączeniem ich do różnych sieci. 

Drugie pytanie dotyczyło przyczyny zdjęcia reklam z bazy wioślarskiej. Czy było to spowodowane 
prawidłową interpretacją przepisów przez radną, czy może czymś innym? 



Protokół Nr XXXII/16 

z  Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 28 listopada 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 

9 
 

Radna zapytała także o powody podwyżki czynszu w mieszkaniach ITBS-u. Niektórzy mieszkańcy 
skarżą się na tę podwyżkę, brud w suszarniach i piwnicach, obecność szczurów, a klatki są sprzątane 
od święta. Jest to informacja od mieszkańców bloku ITBS-u. 

Radna zwróciła też uwagę, że od poprzedniej sesji nie otrzymała informacji o oznakowaniach, że 
miasto jest monitorowane. Na odpowiedź czeka już od pół roku. Oczekuje też od dwóch miesięcy 
informacji od burmistrza na temat 7 tablic informacyjnych. Odpowiedź miała być z niespodzianką. 

Radna zapytała się też, czemu rankiem zaskoczyła nas zima: jezdnie nieposypane, a koło „NETTO” 
nawet autobusy nie mogły podjechać. Jest to duży problem o tej porze roku już od drugiej godziny w 
nocy powinno to wszystko funkcjonować. 

Kolejne pytanie dotyczyło listu od „Szynaka Meble”: czy w jego sprawie coś się potoczyło? Radna 
wraz z koleżanką były w tej firmie, by zorientować się, jak sprawa wygląda i zastanawia się, jakie 
czynności podejmie burmistrz.  

     
Radny Tadeusz Lotz zapytał się, czy otrzyma odpowiedź pisemną od burmistrza na pismo z dnia  

5 sierpnia złożone w sekretariacie na temat nieodpłatnego korzystania z obiektów sportowych i kiedy to 
nastąpi.  

Radny przedłożył i odczytał interpelację: w imieniu mieszkańców i części radnych, a także własnym 
wnioskuję o przedstawienie informacji dotyczącej wydatków na realizację zadań z zakresu kultury 
fizycznej i sportów 2016 wg przedstawionego załącznika – w tym załączniku napisane jest o wydatkach 
związanych z obiektami, realizacją kalendarza imprez, dofinansowania stowarzyszeń, itd. Głównym 
problemem jest cały czas piłka nożna, szczególnie dzieci. Rodzice cały czas zgłaszają występujące tam 
problemy. Mieszkańcy chcieliby jawności i transparentności w finansowaniu klubów, stowarzyszeń, a 
także wydatków ponoszonych na utrzymanie obiektów sportowych 

Kolejna interpelacja dotyczyła wnioskowanej przez mieszkańców strefy płatnego parkowania. 
Głównie dla klientów, petentów i interesantów od poniedziałku do piątku w godz. 7-16, ciężko wjechać 
na parking.  

 Interpelacja w sprawie przedstawienia informacji dotyczącej wydatków na realizację zadań z 
zakresu kultury fizycznej i sportu w 2016 roku stanowi załącznik Nr 11do protokołu. 

Interpelacja w sprawie wprowadzenia w Iławie stref płatnego parkowania stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zwrócił uwagę, że wprowadzenie opłat nie zwiększy 

liczby miejsc parkingowych. 
 
Radny Wiesław Burdyński zapytał o ewentualną sprzedaż działki na ul. Piekarskiej, z której 

pieniądze miano przeznaczyć na oświetlenie tej ulicy. Jak sprawa wygląda? Czy da się to załatwić w 
tym roku? 

Radnego zainteresowała także sprawa oświetlenia przy ul. Kościuszki 4b i róg Grunwaldzkiej. Na 
interpelację z kwietnia radny otrzymał odpowiedź od pani Zastępcy Burmistrza Marioli Zdrojewskiej, że 
nie zostało to przyjęte na ten rok, jednak na jednej z poprzednich sesji mówiono inaczej. Na jakim 
etapie jest ta sprawa, zwłaszcza, że teraz oświetlenie jest najbardziej potrzebne. 
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Radny Włodzimierz Harmaciński zapytał, czy prowadzone były rozmowy z „Chemirolem” i czy jest 

szansa zawarcia porozumienia odnośnie odprowadzenia „opadówki” z terenów miejskich poprzez 
rurociąg pod torami, który idzie na drugą stronę tego kompleksu. Ważne jest uregulowanie statutu 
jeziora czy zalewiska „Marzyńsko”. 

Co do uchwalonego w tym roku programu niskoemisyjnego, Urząd Marszałkowski rozpisał konkurs, 
gdzie można było aplikować o środki – czy my o tym poważnie myślimy, bo w budżecie tego nie ma, by 
wyeliminować niską emisję, już niedługo zobaczymy wyziewy z kominów domków jednorodzinnych. 
Mieszkańcy sami sobie nie pomogą. Wzorem gminy wiejskiej Lubawa, która by wyeliminować odpływ 
ścieków komunalnych do środowiska, weszła w program przydomowych oczyszczalni, tak dobrze 
byłoby, abyśmy my w taki program weszli, szczególnie, gdy wyeliminowanie niskiej emisji jest 
priorytetem w tym rozdaniu środków unijnych. 

 
Radna Janina Okołowska zapytała, czy zakupione iluminacje świąteczne będą zainstalowane na 

wjazdach do miasta, na rondach i ulicach, a nie tylko w centrum. 
 
Radna Ewa Jackowska powiedziała, że na październikowych dyżurach zgłosiła przez Biuro Rady 

Miejskiej 6 spraw i nie uzyskała odpowiedzi od burmistrza na żadną z nich.  
 
Radny Stanisław Milewski zapytał, czy planowana jest naprawa schodów przy wejściu na 

cmentarz od strony Ostródzkiej, vis-à-vis zajazdu Wielka Żuława, a jeśli nie, czy nie można się tą 
sprawą zająć. 

  
 

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
 
Na pytania radnej Anny Zakrzewskiej dotyczące kontenerów odpowiadał burmistrz miasta i 

Prezes ITBS-u.  
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski wyjaśnił, że to nie są kontenery, a budynki mieszkalne w 

zabudowie szeregowej. Prace projektowe trwają i dopiero gdy złożymy wniosek do starosta o stosowną 
dokumentację, to będzie można mówić o szczegółach.  

 
Radna Anna Zakrzewska dopytała, czy kontenery są już fizycznie, ile kosztowały i gdzie są 

składowane. 
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski: „Są. Zgodnie z ofertą metr kwadratowy takiego obiektu 

kosztuje tysiąc złotych”.  
 
Radna Anna Zakrzewska: „A ile było tych obiektów?” 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański: „Miało być 7”. 
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski: „Jest 7 kontenerów, w tym 4 z tych obiektów są dla rodzin, a 

trzy pozostałe są dla pojedynczych osób.” 
 
Radna Anna Zakrzewska: „ Gdzie są one składowane?” 
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski: „Jeszcze u producenta. Jak będzie już dokumentacja 

stosowna gotowa, będzie pozwolenie na budowę, wówczas przyjadą i będą posadowione w miejscu 
przeznaczenia, żeby nie przewalać tego. W Iławie jeszcze nie są. Jak chce pani zobaczyć zdjęcia tych 
obiektów, to ja je mam, bo myśmy dokonywali odbioru tych obiektów u producenta”. 

 
Radny Ryszard Kabat dopytał się o pozwolenia na budowę: „Gdzie będzie złożony ten wniosek na 

budowę? Czy na ulicę Kolejową i czy to będzie zgodne z planem?” Zdaniem radnego to nie będzie 
zgodne z planem, a przecież jego zmiany oczekuje się dopiero w drugim półroczu 2017. „Jest to zapis 
budżetowy, pieniądze powinny być wydane. Nie może być tak, że jest zapłacone i leży u producenta, bo 
procedura magazynowo-księgowa prawdopodobnie wymaga jakiejś stosownej umowy, aby po 
zakupieniu  było to odpowiednio zabezpieczone”. Zapytał, gdzie będą stały kontenery. 

 
Burmistrz Adam Żyliński, pomijając wątki księgowe (bo to sprawa ITBS-u), odniósł się do 

pozwoleń na budowę: „Nie rozstrzygajmy tego na tym etapie. My nie jesteśmy od tego, od tego są 
zespoły ludzkie, starostwo. Starostwo na przestrzeni lat udowodniło, że zawsze podejmuje słuszne 
decyzje związane ze zezwoleniami na budowę, doświadczamy tego w różnych miejscach. Mam 
nadzieję, że też się tutaj spisze na medal”. Odniósł się także do miejsca: „Konsekwentnie Kolejowa. 
Były inne pomysły, ale ja się na nie zgadzałem. Kolejowa jest najbardziej neutralna, jeśli chodzi o tego 
typu obiekty”. 

Radna Anna Zakrzewska zapytała także, czy kontenery od zawsze były nazywane budynkami 
mieszkalnymi w zabudowie szeregowej. 

 
Burmistrz Adam Żyliński stwierdził, że jest to kwestia eleganckiej nazwy. Każdy chcąc 

zdyskredytować kontenery, dodaje, że brzmią prawie jak śmieciowe. „To są mieszkalne historie, 
absolutnie mieszkalne. Przez wiele gmin praktykowane”. 

 
Radny Tadeusz Lotz zapytał o koszt przechowywania tych budynków w zabudowie szeregowej. 
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski: „Nie płacimy nic dodatkowo.” Prezes odniósł się także do 

podwyżki czynszu i problemów ze szczurami: „Zarządzamy nie tylko budynkami ITBS-owskimi, ale 
także gminnymi, czasami występują gdzieś gryzonie, to jest powszechnie wiadome, ale na bieżąco 
kontrolujemy to i zlecamy deratyzację określonym firmom, które wygrały przetarg. Podwyżka w ITBS--
ach raz do roku była, niewielkie kwoty, maksymalna stawka czynszu za metr kwadratowy jest 8,50-9 zł, 
o ile dobrze pamiętam. W budynkach komunalnych są one znacznie niższe”. 
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Radna Anna Zakrzewska zapytała, czym była podyktowana ta podwyżka. 
 
Burmistrz Adam Żyliński odpowiedział, że sytuacja jest podobna jak z Wodociągami. ITBS jako 

spółka prawa handlowego musi być rentowna. Nie można doprowadzić do zapaści ekonomicznej. Kiedy 
rozważana jest budowa kolejnego budynku ITBS, proponuje się w budżecie o 300 tysięcy 
podwyższenie kapitału, bo inaczej nie ruszy się z tym, a czynsz będzie za wysoki. Regulacje te są 
konsekwencją trudnego i kosztownego budownictwa ITBS, tego klasycznego, zgodnie z ustawą. 
Podwyżka była regulowana i pewnie jeszcze niejedna tego typu regulacja nas czeka.  

 
Radna Anna Zakrzewska dodała, że szczury były na ul. Ostródzkiej, w tych nowszych budynkach. 
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski zapewnił, że na bieżąco dokonywana jest deratyzacja i na 

każdy sygnał mieszkańców. 
 
Radna Anna Zakrzewska dopytała także o częstotliwość sprzątania budynków. 
 
Prezes ITBS-u Zbigniew Pawłowski nie potrafił odpowiedzieć na to pytanie. Dodał tylko, że mają 

zlecenie u firmy EKO. 
 
Radna Anna Zakrzewska poprosiła zatem o odpowiedź na powyższe pytanie na piśmie. 
 
Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska odniosła się do kolejnego pytania radnej Anny 

Zakrzewskiej o brak informacji na temat tablic informacyjnych i oznakowania miasta monitorowanego, 
która przeprosiła za niedopatrzenie i zobowiązała się, że po tej sesji dostarczy odpowiedź na piśmie. 

Na temat Młodzieżowej Rady Miasta Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że została 
zmieniona jej formuła – nie będzie już funkcjonować w oparciu o ICK. Pieczę nad Młodzieżową Radą 
Miasta przejął Kierownik Komunikacji Społecznej Piotr Ambroziak, który cały czas jest w kontakcie z 
opiekunami w szkołach. W styczniu będą wybory w szkołach, pan Piotr Ambroziak też się doszkala, 
niedługo wybiera się na specjalne szkolenie do Warszawy. Burmistrz chce, by było profesjonalnie i nie 
budowane w pośpiechu. Poprosił, by go o zapytać za kilka miesięcy.  

 
Radna Elżbieta Prasek zwróciła uwagę, że jest dużo było szkoleń, a sama młodzież się dopytuje, 

kiedy zacznie działać Młodzieżowa Rada, bo od 2 lat, od początku kadencji, jest w zawieszeniu. 
 
Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że nieprawdą jest, że Młodzieżowa Rada nie istnieje dwa 

lata. 
Zastępca Burmistrza Ewa Junkier zaprzeczyła temu. W maju było szkolenie ze Stowarzyszeniem 

Euroregionu Bałtyk, którzy wspierają też przygotowanie naszych wyborów. Pan Ambroziak był w 
Warszawie na spotkaniu w Warszawie odnośnie Młodzieżowych Rad. Chcemy zmienić formułę - nie 
ICK, a Urząd Miasta, tak, jak powinno to być. Na tym majowym spotkaniu była też młodzież z 
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Gimnazjum nr 1 i Gimnazjum nr 2. Zaproszona zostanie też młodzież ze szkół średnich. Pan Ambroziak 
jest w kontakcie ze Stowarzyszeniem. W styczniu zostaną wysłane zaproszenia do szkół średnich i pod 
koniec miesiąca stycznia mogą być przeprowadzone wybory. Dzieje się. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, odpowiadając radnej Prasek, że takich napisów w 

mieście jest wiele. Wyraził także bezsilność, gdyż polskie prawo traktuje taki czyn za wykroczenie i z 
reguły nie jest ścigane przez prokuratora, przez policję, a koszty naprawy są duże ( kilkanaście tysięcy 
złotych). Analizowano sytuację przy rondzie, wyszło kilkanaście tysięcy złotych – to jest kwestia 
możliwości budżetowych, a takich miejsc jest sporo, np. na moście. To jest kwestia bieżącego 
utrzymania, czas z tym zrobić porządek, tylko się trzeba liczyć z ogromnymi kosztami. Podobną 
frustrację powodują u burmistrza napisy na budynkach wspólnoty mieszkaniowej. 

 
Dyrektor ICSTiR Wojciech Żmudziński, odnosząc się do pytania radnej Zakrzewskiej, powiedział, 

że reklamy w bazie wioślarskiej zdjęto na czas uzyskania pozwolenia od Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego. 

 
Burmistrz Adam Żyliński podziękował radnej Zakrzewskiej za interwencję w tej sprawie i odniósł 

się do pytania, czemu zaskoczyła nas zima. Stwierdził, że takie pytanie będzie się zawsze powtarzać, 
gdyż nie da się inaczej w takich warunkach pogodowych. Takie pytania mają sens po dwóch dniach od 
opadu śniegu, a nie dwóch godzinach. Dochodzą tu także kwestie kosztów i własności. Burmistrz 
poprosił o odrobinę cierpliwości w tym trudnym okresie. 

 
Radna Elżbieta Prasek zauważyła, że drogi na osiedlach są własnością miasta. Krajowa 16 była 

oczyszczona, a drogi miejskie i powiatowe nie, np. ulica Wyszyńskiego o 1030 nie była jeszcze 
odśnieżona. Zapowiadano opady śniegu, instytucje sprzątające powinny być przygotowane. 
Przyczepienie pługów nie zajmuje wiele czasu. W takich sytuacjach np. na drodze Nr 7 przygotowane 
do pracy pługi stoją na stacjach benzynowych.  

 
Burmistrz Adam Żyliński odparł, że ulica Wyszyńskiego to droga wojewódzka. Sytuacja idealna 

nigdy nie nastąpi, zawsze będzie problem z pierwszym uderzeniem zimy i dużą ilością śniegu. Trzeba 
też pamiętać o kolejności odśnieżania. 

 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, ile z posiadanego sprzętu było użyte, a ile 

stało bezczynnie.  
 
 ZKM Jolanta Lepianka, że użyto cały posiadany sprzęt: 3 pługopiaskarki, 7 ciągników z pługami, z 

posypywarkami. Od godziny 4 nad ranem cały sprzęt ruszył do ośnieżania miasta, a nie wszystkie drogi 
na terenie miasta są drogami miejskimi. Każda arteria jest odśnieżana przez różne firmy. My 
odpowiadamy za drogie miejskie według kolejności odśnieżania: wszystkie główne drogi zostały 
odśnieżone już przed godziną 6 rano, natomiast wszystkich dróg osiedlowych nie da się odśnieżyć na 7 
rano, kiedy ludzie wychodzą z domu. Są one zaparkowane prywatnymi samochodami, których nie da 
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się przestawić, żeby wjechała tam pługopiaskarka lub ciągnik. Robimy wszystko, co jest w naszej mocy, 
ale niektóre rzeczy nie zależą od nas. Stwierdziła, że od godz. 6 do godz. 12 nie miała żadnego 
telefonu ze skargą dotyczącą odśnieżania. 

 
Radna Anna Zakrzewska zapytała, czy uważa, że jest wystarczająca ilość sprzętu. 
 
ZKM Jolanta Lepianka odpowiedziała twierdząco. 
 

      Burmistrz Adam Żyliński zaprotestował, że nigdy nie będzie wystarczającej ilości. 
 

Radny Włodzimierz Harmaciński zapytał, czy dróg powiatowych i wojewódzkich nie odśnieża 
miasto na podstawie porozumienia. Drogi krajowe do oczyszczania mają swoją obsługę.  

 
ZKM Jolanta Lepianka odpowiedziała, że nie ma porozumienia, że Powiatowy Zarząd Dróg 

ogłaszał przetarg i każda z firm ma prawo do niego przystąpić, a w tym roku robi to ktoś inny. 
 
Burmistrz Adam Żyliński, odpowiadając na pytanie radnej Zakrzewskiej, stwierdził, że 

zaplanowano uporządkowanie kwestii systemowego rozwiązania propozycji dla podmiotów 
gospodarczych dotyczącej ulg i uregulowań podatkowych, stąd pismo pana SZYNAKI. Dziewiętnastego 
grudnia będzie sesja, na którą z tym aktem nie zdążą, więc Burmistrz złoży ten projekt na sesji 
styczniowej.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że wraz z radną Elżbietą Prasek był z wizytą firmie, gdzie 
czekają na naszą decyzję, bo od tego zależy, w ile projektów unijnych będą mogli wejść, a muszą to 
zrobić do końca roku. Państwu prezesom zależało na szybkim spotkaniu, na które poszły obie radne. 
Zostały tam przedstawione problemy i priorytety firmy.  

 
Radna Elżbieta Prasek dodała, że na tym spotkaniu powiedziano im, że w Nowym Mieście 

Lubawskim i Lubawie już takie uchwały są. Chodzi tu o logistykę. Dla miejsc pracy to nie jest aż takie 
ważne, zależy bardzo na czasie i liczą, że ostatecznie uchwała zostanie przyjęta w grudniu, bo w 
styczniu może być już za późno.  

 
Radna Anna Zakrzewska uzupełniła, że są oni zainteresowani tą uchwałą, w innym wypadku 

przeniosą te miejsca pracy i logistykę do innych miejscowości, które te uchwały mają już dawno podjęte. 
 
 Radna Janina Okołowska zapytała, czy będzie to ewentualnie uchwała o zwolnieniu z tytułu 

pomocy regionalnej, tzn. na nowo utworzone budynki, części, itd. Nie wiedziała, czy się zmienią 
warunki, gdyż zależy to od obowiązujących przepisów prawnych. Jeżeli firma „Szynaka” ma zamiar coś 
robić, jeszcze nie ma tych inwestycji, to ta uchwała ze stycznia dałaby im takie możliwości, bo 
obowiązek podatkowy powstaje zawsze od 1 stycznia. Jeśli pobudują coś w roku 2017, a od 2018 będą 
mieli obowiązek podatkowy, Rada podejmie uchwałę w 2017, to jako przedsiębiorcy się załapią. Trzeba 
też pamiętać, że to nie jest indywidualna uchwała, to jest uchwała dotycząca wszystkich 
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przedsiębiorców, nie jest robiona pod „Szynakę”. Oni wywołali temat, ten temat już dawno był, tylko nie 
było rozporządzenia, teraz ono już jest i możną taką uchwałę podjąć. Firma powinna się załapać, teraz 
kwestia warunków, jakie Rada postawi w tej uchwale. Stwierdziła, że tę uchwałę trzeba dobrze 
przedyskutować, nie może być na szybko i byle jak podjęta. W realizacji uchwały jest bardzo dużo 
haczyków. 

 
Radny Grzegorz Przytuła stwierdził, że pan Szynaka może to załatwić z panem Burmistrzem za 

pomocą listu intencyjnego, który dla Urzędu Marszałkowskiego na pewno wystarczyć.  
 
Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że prawdopodobnie chodzi tu o wyższą punktację 

przy aplikacji środków. 
 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przypomniał, że wpłynęło pismo od pana Szynaki w 

tej sprawie. 
 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński stwierdził, że z tego listu nie wynika nic innego, jak ponaglanie 

miasta. Burmistrza zdziwiło także, że rozmowy o lokowaniu zakładu nie były prowadzone z nim, a z 
dwiema radnymi. Podkreślił, że zna temat. Chodzi tu o zasoby, które wiele lat temu kupiły „Mazurskie 
meble” i później „Szynaka” przejął z dobrodziejstwem inwentarza ten teren, tj. teren sąsiadujący z 
„Fadomem” i tam przewidziana jest rozbudowa magazynów, która ma dać nowe miejsca pracy, bo 
inaczej po co, by były prowadzone rozmowy. Podkreślił, że nie ma żadnej złej woli, chodzi tu tylko o 
niedoczas. Nie chce do tego podchodzić ad hoc, ani nie chce sprawiać wrażenia, że jeden 
przedsiębiorca wymusza na mieście rozwiązanie systemowe - to jest oferta dla wszystkich 
przedsiębiorców.  

 
Radna Elżbieta Prasek stwierdziła, że pismo było skierowane do wszystkich radnych, a radna 

Prasek wraz z radną Anną Zakrzewską po prostu się tym zajęły, bez żadnej polityki, a nie siedziały, 
czekając na gotowe. Prawem radnego jest jechać na spotkanie. W czasie walki o nowe miejsca pracy w 
Iławie, taka chęć spotkania to sygnał, że coś się zaczyna dziać. Skoro możliwe było załatwienie tego w 
innych miastach ( Lubawa, Nowe Miasto Lubawskie), to Iława też powinna to zrobić, jeśli „Szynace” 
zależy. Oni pozyskują środki unijne, więc chwała im za to. Radna Prasek wyraziła także poczucie 
dyskomfortu, wynikające ze stanowiska burmistrza i poprosiła o zmianę stylu wypowiedzi. 

 
Radna Janina Okołowska poczuła się niekomfortowo stwierdzeniem, że niektórzy radni siedzą i 

czekają na gotowe. Przypomniała, że na Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów była 
przeprowadzona rozmowa na ten temat i radni tej komisji zaproponowali wcześniejsze spotkanie, taką 
dyskusję w tej sprawie. 

 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański stwierdził, że każdy radny coś robi. Powiedział, że 

też miał zadać pytanie w tej kwestii, a uprzedziła go radna Zakrzewska. 
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Radny Jerzy Płuciennik, zwracając się do radnej Prasek, powiedział, że też jest prywaciarzem i 
chciałby konkretów, a tym piśmie były same mrzonki, bez podania przewidywanej ilości miejsc pracy.   

 
Skarbnik Ewa Moszczyńska stwierdziła, że w momencie obowiązywania poprzedniej uchwały 

dotyczącej pomocy regionalnej, zakład ten zgłosił do urzędu chęć skorzystania z tej uchwały i 
deklarował 30 nowych miejsc pracy, niestety nie udało mu się spełnić tamtych warunków i nie 
skorzystał, więc nie wiadomo, jak będzie ze skorzystaniem z tej uchwały, która będziemy podejmować. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński oznajmił, że nie chce zaogniać sytuacji, że zetknięcie się 

samorządu z biznesem lokalnym to delikatna sprawa, bardzo staranna. Poprosił o dyskutowanie w 
atmosferze spokoju. Podtrzymał to, że od rozmów z przedsiębiorcami na ten temat jest burmistrz – tak 
to jest ukształtowane, także ustrojowo.  

 
Radna Anna Zakrzewska poprosiła burmistrza o przeczytanie listu od „Szynaki” skierowanego do 

radnych i burmistrza, aby wiedział, dlaczego radne udały się do zakładu.  
 
Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska zwróciła uwagę, że pismo to skierowane jest do 

Przewodniczącego Rady i radnych, a nie burmistrza. Państwu Szynaka ten dokument do 
dofinansowania nie jest potrzebny, bo to jest dokument mówiący, że będą zwolnieni z płacenia podatku, 
a takiego dokumentu do wniosku się nie dołącza. Jest im natomiast potrzebny do podjęcia decyzji o 
umieszczeniu inwestycji w Iławie. Może się okazać, że radni podejmą taką uchwałę, a oni nie spełnią 
warunków. Nie ma więc potrzeby, by na grudniowej sesji podejmować taką uchwałę. Wiceburmistrz 
poprosiła o spokojne dopracowanie tego, tym bardziej skoro „Szynaka” może porozmawiać z 
burmistrzem, aby indywidualnie rozpatrzył ich podanie. 

 
Radna Anna Zakrzewska podkreśliła, że podejmowane są decyzje na temat tego, czy zakład 

powstanie w Iławie, czy gdzie indziej, a miastu powinno zależeć, by powstał na naszym terenie. 
 
Radny Stanisław Milewski wyraził swe ogromne niezadowolenie ze stwierdzenia radnej Prasek o 

nicnierobieniu. Powiedział też, że to komisja powinna oddelegować radnych na takie spotkanie do pana 
Szynaki. 

 
Radny Roman Brzozowski odnotował, że tą sprawą zajmowała się komisja, ale ta sprawa jest 

poważniejsza i nie dotyczy tylko zakładu „Szynaka”. Pomoc regionalna budzi koszty w budżecie, a to 
jest parytet burmistrza. Komisja uznała, że ma zbyt mały kontakt z zakładami pracy w Iławie i od 
przyszłego roku chcą to zmienić, by wyjazdowe posiedzenia komisji robić w wybranych firmach, aby 
poznać ich problemy i plany, a także ich zapatrywania na rozwój i oczekiwania od miasta. Chcąc 
wyrobić sobie taką opinię, trzeba się przyłożyć do opracowywania tej uchwały. Tak jak powiedziała 
radna Okołowska musi być ona strategiczna, odzwierciedlająca potrzeby, włączająca jak najwięcej 
podmiotów z terenu Iławy. Radny potwierdził, że w liście było zaproszenie dla radnych do odwiedzenia 
zakładu. Stwierdził też, że nie można żyć w oderwaniu od przedsiębiorstw opłacających podatki. W 
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przyszłym roku będą się starać uściślić te kontakty. To coś poważniejszego niż wizyta tylko w jednej 
firmie. 

 
Radna Janina Okołowska skierowała prośbę do burmistrza, by nie odwlekać tej dyskusji, a jeżeli 

już służby finansowe mają jakikolwiek wzór uchwały, czy swoje przemyślenia, to aby szybciej 
przedłożyć radnym uchwałę do dyskusji, żeby sami to przemyśleli, a dopiero potem zrobić wspólną 
burzę mózgów. Każdy przedsiębiorca ma prawo do złożenia swojej prośby do Rady, do burmistrza o 
takie, czy inne działania, czy to pan Szynaka, czy zwykły Kowalski, który robi meble. Radna podkreśliła, 
aby jak najmniej nazwisk przedsiębiorców było w procedurze zwolnienia, bo to ma zły odbiór społeczny, 
że robione jest to pod kogoś, a to nieprawda, gdyż jest czynione dla rozwoju przedsiębiorczości w 
Iławie. Pomoc regionalna inwestycyjna – to nie jest duża strata dla budżetu, a powstaje coś nowego.   

 
Radny Roman Brzozowski zaznaczył, że jednak to musi zostać poddane analizie, bo powstaną 

nowe miejsca pracy, zaczną wpływać podatki od osób fizycznych i ich częściowy odpis. Skutki 
finansowe mogą być dodatnie, nawet przy zwolnieniach.  

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński zastanawiał się z panią skarbnik, czy jest szansa, aby wyrobić 

się z tym na 19 grudnia. Określił to zadanie trudnym, bo terminy są fatalne. Zapowiedział, że pani 
skarbnik Ewa Moszczyńska w sposób formalny zapyta się, skąd ten grudniowy termin jest taki 
niezbędny, jeśli chodzi o punkt widzenia wnioskodawcy. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński odniósł się także do pytań radnego Tadeusza Lotza. Stwierdził, 

że w Radzie są przeciwnicy i zwolennicy strefy płatnego parkowania. 
Na co radny wtrącił, że na te trzy punkty chce odpowiedzi na piśmie, bo są one przeznaczone nie 

dla niego, a dla mieszkańców. Radny Tadeusz Lotz zapytał się też, czy otrzyma, a jeżeli tak, to kiedy, 
odpowiedź pisemną na pismo z 5 sierpnia 2016.  

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że postulat strefy płatnego parkowania zatacza coraz 

szerszy krąg. Niedawno Zastępca Burmistrz Mariola Zdrojewska miała spotkanie z firmą, proponującą 
pewne rozwiązanie dla naszego miasta, a burmistrz spotkał się z Przewodniczącym Zespołu ds. 
Rozwiązywania Problemów Drogowych Andrzejem Pankowskim, który jest zdecydowanym 
przeciwnikiem tej kwestii. Burmistrz zaznaczył, że odpowiedzi na piśmie nie będzie, wyśle jednak 
zaproszenie do rozmów na ten temat, gdyż konieczne są wewnętrzne dyskusje w radzie, których 
burmistrz chętnie wysłucha, a mniej chętnie weźmie aktywny udział. Na pytanie Przewodniczącego 
Rady Wojciecha Szymański, jakie jest prywatne zdanie w tej kwestii pana burmistrza Burmistrz uchylił 
się od odpowiedzi. W sprawie odpowiedzi na pismo z 5 sierpnia powiedział, że Zastępca Burmistrza 
Ewa Junkier taką odpowiedź skonstruuje, a w sprawie wydatków z zakresu kultury fizycznej radny Lotz 
też dostanie odpowiedź na piśmie, tylko trzeba poczekać do końca roku. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że miał spotkanie z radnym Burdyńskim i panem 

Wiesławem Pieńczewskim, gdzie oceniali wskazane miejsce. Tam się rzeczy dzieją, pan Wiesław 
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przygotowuje sprzedaż tej działki, potrzeba tu trochę cierpliwości. Oświetlenie na ulicy Kościuszki jest w 
toku. Nic złego się nie dzieje. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński odniósł się do pytań radnego Włodzimierz Harmacińskiego, 

stwierdzając, że mają one jednak charakter przypominający. Z „Chemirolem” były spotkania, ale kwestia 
gospodarki wód opadowych stanowi ogromny problem, to wydatek ok. 1 miliona złotych. Doraźnie 
działamy, zadeklarowano oczyszczanie rowów, itd., ale z punktu widzenia „Chemirolu” to za mało. Cały 
czas trwają rozmowy, nic nie jest zakończone.  

 
Radny Włodzimierz Harmaciński dodał, że nie jest prawnie uregulowana sprawa odbioru wód ze 

stacji uzdatniania oraz opadówki z ul. Smolki, Wodnej, czyli rejonu 1 Maja oraz z ul. Wojska Polskiego. 
Problem będzie narastał przy uporządkowaniu zagospodarowania terenu przy Dworcu Głównym. Dla 
nas jest to też ważne, bo „Chemirol” zawiesił postępowanie wodno-prawne, tłumacząc się tym, że trwają 
rozmowy z miastem. 

 
Zastępca Burmistrz Mariola Zdrojewska doprecyzowała, że miasto ma przystąpić do rozmów, ale 

jeszcze nie przystąpiło. Zgodziło się na zawieszenie postępowania, ale jeszcze spotkania z 
„Chemirolem” nie było – to jest świeży temat. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński w sprawie programu niskiej emisji uzupełnił, że wchodzimy w 

segment, który się nazywa termomodernizacja. Będzie proponowane Radzie przystąpienie do 
stworzenia wniosków w sprawie budynków oświatowych, budynku nr 2 i nr 4. Burmistrz stwierdził, że 
podchodzimy do sprawy bardzo poważnie, na koniec roku ma być konkurs i zobaczymy jak to się ułoży, 
bo konkurencja jest bardzo duża. Natomiast osiedla to gigantyczny problem, trzeba zachęcić przede 
wszystkim Energetykę Cieplną, to ona musi być głównym wnioskodawcą. Na razie nie znajdujemy w 
RPO konkretnych programów, gdzie moglibyśmy z tym wystąpić, ale to też jest przedmiot naszego 
zainteresowania.    

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński na temat iluminacji świątecznych powiedział, że zachęceni 

dobrymi ocenami mieszkańców będą wprowadzane nowe akcenty, nie tylko w centrum miasta, 
oczywiście w miarę możliwości finansowych. Na wlotach nie będzie. Burmistrz słyszał oczekiwania, aby 
to robić nad bulwarami nad Dużym Jeziorkiem i Iławką, żeby tam wprowadzać akcenty świątecznych 
spacerów. Są najróżniejsze koncepcje.  

 
Radna Janina Okołowska podkreśliła, że brakuje ozdób na wjeździe od strony Susza. 
 
Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że jest już konkurs rozstrzygnięty, będą 

nowe elementy, także pod dzieci zrobione. Poprosiła o troszkę cierpliwości. Za tydzień część z nich już 
będzie widoczna. 
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Burmistrz Miasta Adam Żyliński obiecał, że zainteresują się schodami na cmentarzu. Śnieg teraz 
trochę to utrudnia, ale z dużym rozmachem realizujemy pierwszą, najstarszą część cmentarza. 
Ustosunkowując się także do pytań radnej Ewy Jackowskiej, oświadczył, że dostarczono mu tych 6 
spraw. Wniosek o dostosowanie oświetlenia miejskiego do aktualnych warunków, gaszenie światła, 
Agnieszka Szałkowska – chyba zostało to przekazane do BU. Prośba o zainstalowanie tablicy ogłoszeń 
na osiedlu Gajerek - musimy to najpierw skonsultować z panią Anią. Drugie to prośba o budowę 
parkingu na Skłodowskiej 29 – to jest wniosek do budżetu, to samo jeśli chodzi o wykonanie chodnika 
na Gajerku na wysokości ulicy Bydgoskiej do Grudziądzkiej. Reszta to boisko przy ulicy Ostródzkiej – 
ten temat jest wyjaśniony. Co do dwóch pierwszych punktów – burmistrz obiecał, że się zainteresuje w 
BU, co się z nimi dzieje.  

 
 
 
Ad.9. Wnioski mieszkańców Iławy  
 
Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, 

o którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie wpłynął wniosek od mieszkańców.  
 
 
Ad. 10. Komunikaty i oświadczenia 
 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Po 15 latach przerwy, Burmistrz wraz z Zastępcą Burmistrza 

Mariolą Zdrojewską i Kierownikiem Wydziału Komunikacji Społecznej Piotrem Ambroziakiem pojechali 
do gminy Tholen, gdzie spotkali się z przyjemnym przyjęciem. Nowa pani Burmistrz ogłosiła, że 15 osób 
z radnymi jest zaproszonych na jesieni do gminy Tholen. Burmistrz oznajmił, że chce zrobić to w sposób 
transparenty. Warto tam pojechać, bo gmina Tholen się prężnie rozwija. 

 
Radna Ewa Jackowska złożyła oświadczenie skierowane do radnego Andrzeja Pankowskiego. 

Treść oświadczenia  stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Radna zaprosiła także wszystkich mieszkańców Iławy na wspólną imprezę integracyjną na Stare 
Miasto, aby przyjść z rodziną, ozdobić choinkę, wypić coś ciepłego i zjeść coś słodkiego. Będą występy 
dzieci.   

 
Radny Wojciech Burdyński odczytał zaproszenie: na 30 listopada o godz. 17.00 w ICK, I piętro, 

sala konferencyjna, odbędzie się spotkanie z publicystą historycznym Wojciechem Sumlińskim. Temat 
spotkania: „Elity III RP”. 

 
Burmistrz Miasta Adam Żyliński: 10 grudnia to Dzień Represjonowanych. Zanosi się na 

wydarzenie z dużym rozmachem, którego miasto stało się podstawowym organizatorem, chociaż 
byliśmy na siódmym, ósmym miejscu.  
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Zastępca Burmistrza Ewa Junkier zapowiedziała, że radni otrzymają zaproszenia. Będzie to 

wielka uroczystość, podzielona na 4 etapy. Pierwszy etap pod zakładem karnym, godz. 11.00 – 
złożenie kwiatów, będą poczty sztandarowe. Swą obecność przewidział Minister Obrony Narodowej 
Antoni Macierewicz, ma też zaproszenie Prezydent Andrzej Duda, pod którego honorowym patronatem 
jest ta uroczystość, lecz Prezydent nie potwierdził jeszcze swej wizyty. Ponadto w uroczystościach 
będzie też brała udział 16-ta Zmechanizowana Dywizja Wojska Polskiego z Elbląga. Będzie orkiestra 
wojskowa, a także przemarsz ulicami Iławy – od „budowlanki” pod ratusz, gdzie będą główne 
uroczystości. Będzie również grupa rekonstrukcyjna z Olsztyna, która przedstawi klimat stanu 
wojennego: koksowniki, ZOMO, milicja, nyska milicyjna będzie jeździła po Iławie z tzw. szczekaczką, 
będzie samochód propagandowy, a także SKOT zaparkowany pod ratuszem. Ponadto będzie wystawa 
zdjęć IPN-u z okresu stanu wojennego. Później msza święta z pocztami sztandarowymi i jeszcze 
uroczystość w kinoteatrze. Cały ten ceremoniał pod ratuszem będzie z oprawą wojskową. Będzie ok. 80 
byłych represjonowanych 9 internowanych), przyjadą osoby z zagranicy, a także goście w randze 
ministra. 

 
Radna Ewa Jackowska: „Jak się czepiam, to się czepiam po coś. Kolega Przytuła zwrócił mi 

słuszną uwagę i zalecenie. W zeszłym roku nie zostawiłam suchej nitki na ICK. W tym roku jesteśmy po 
Komisji Rewizyjnej”. Radna podziękowała pani dyrektor za wdrożenie działań naprawczych. Stan 
dokumentacji jest idealny.  

 
Przewodniczący Rady Wojciech Szymański poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 19 

grudnia o godzinie 10.00 lub wcześniej. Być może będzie potrzebna sesja pod koniec grudnia, ale 
miejmy nadzieję, że nie. 

 
Ad 11. Zamknięcie obrad XXXII Sesji 
 
Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański po wyczerpaniu porządku sesji o godzinie 14.10 

zamknął obrady XXXII sesji. 
 
 
Protokołowała:                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 
 Jolanta Kultys                                              /-/ Wojciech Szymański 

 


